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Referat 9. maj 2023 - Det Grønne Udvalg – Reedtzholm 

 

Deltagere: Lise-Lotte Elming R16, John V. Hansen R169, Merete Engelhart R164, Lars Grupe Larsen R109 

og Susanne Parbst R121 

Referent: Susanne 

 

 

1. Prioritering af dagsorden 

Velkommen til de nye medlemmer - Præsentationsrunde 

 

2. Den gode historie  

To nye medlemmer i Det Grønne Udvalg     Der er sået vilde blomster samt opsat bænk og 

bistader ved æbletræerne      Sen høslæt godkendt på generalforsamlingen      

 

3. Opsamling på generalforsamlingen 7/5 

Sen høslæt godkendt, med den ændring at det gælder alle vores fællesarealer.  

Ny aftale om slåning skal indgås for 2024. John V H er tovholder. 

Kommissoriet skal ajourføres – Susanne sender til Lars G som drøfter det på et kommende 

bestyrelsesmøde. 

Susanne indstilles til at fortsætte som forperson for Det Grønne Udvalg. 

 

4. Landbrugsstøtten fra 2024 

Væksthus Sorø laver ansøgningen. Lars G er tovholder. 

Kontrakten med CH er opsagt pr. 1/1 2024. Lars G er tovholder. 

 

5. Henvendelse til bestyrelsen 24/4 fra Næstved Kommune vedr. slåning af rørskov 

Formanden orienterede på generalforsamlingen, om Næstved Kommunes henvendelse til den 

række af grundejere der har slået rør. Næstved Kommune har bedt bestyrelsen tage stilling til, 

om denne vil søge om lovliggørende dispensation.  

Regler for slåning af rør fremgår af vores hjemmeside under Det Grønne Udvalg. Er opdateret 

efter kommunens henvendelse. 

Den eneste dispensation der pt er aftalt med Næstved Kommune, er Naturplejeaftale 

strandengsareal mellem Enø Høslætlaug og Næstved Kommune 2020-2025. Godkendt på 

generalforsamlingen 2020. 
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Emnet drøftet; 

Der er enighed om, at det bør være grundejerforeningen der skal beslutte, om der skal søges 

dispensation til at slå dele af rørskoven på vores fællesareal. Hvis der indgås aftale om 

dispensation skal de gældende regler selvfølgelig overholdes.  

For at kunne tage beslutninger om evt. dispensation for slåning af rørskov fremover, bør der 

indhentes mere viden om den rette naturpleje heraf. 

Næstved Kommunes naturafdeling har tidligere tilbudt at komme herud, evt. på en 

”markvandring” og fortælle om muligheder for naturpleje på vores arealer.  

Det Grønne Udvalg står gerne for at arrangere et møde eller markvandring med Næstved 

Kommune, og deltager meget gerne i videre drøftelser med bestyrelsen. 

 

6. Dialogmøde med Digelauget 23/4 

Det Grønne Udvalg fik svar på de spørgsmål der er relevant for os. Se tidligere udsendt referat. 

 

7. Vanding af træer 

John V H vander lindetræet hvis der fortsat er behov – Susanne tjekker i juli 

Susanne tjekker æbletræerne – Lise-Lotte hjælper ved behov 

 

8. Aktivitetsdag 4/6 kl. 10 – 12 ved æbletræerne, ved indkørslen til Reedtzholmvej  

Merete, Lars og Susanne deltager. 

Vi skal lave bænkene til bordet ved æbletræerne, og evt. bygge insekthotel. 

Jakob Askholm vil gerne komme og fortælle om sine bier og biavl. Susanne laver aftalen. 

Susanne laver invitationen og beder Simon udsende. 

Merete medbringer kaffe og kage. 

Susanne og Lars J medbringer værktøj og materialer. 

 

9. Dato for næste møde 

8/8 kl. 10-12 hos Lars G R109 

 

10. Evaluering af mødet 

Formen er ok. Vi stiler mod at møderne ikke overskrider to timer. 

 


